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Protokół Nr III/14 
z obrad III Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 30 grudnia 2014 roku. 

 
Posiedzenie Sesji trwało od godz. 1007 do 1239 w sali dolnej GOK w Wydminach. 
Obrady III Sesji Rady Gminy Wydminy prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 
Grażyna Plato. 
Radni obecni na sali obrad: 
. 

1. Bakun Renata 

2. Beczek Grzegorz 

3. Dereziński Wiesław 

4. Januszkiewicz Elżbieta 

5. Łukaszczuk Tadeusz 

6. Majcher Franciszek 

7. Naruszewicz Marek 

8. Paluch Roman 

9. Pałdyna Leszek 

10. Plato Grażyna 

11. Samborski Waldemar 

12. Samsel Justyna 

13. Skowron Jarosław 

14. Szpak Adam 

15. Żygieło Ryszard  

- lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Radny Wiesław Dereziński spóźnił się i do obrad dołączył o godz. 10:17. 
 
W obradach uczestniczyli: 

1. Radosław Król – Wójt Gminy 
2. Maria Dolecka – Zastępca Wójta  
3. Krystyna Truchan – Skarbnik 
4. Alina Romanowicz – Sekretarz Gminy 
5. Artur Grygiencza – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
6. Stanisława Osinka – Główna Księgowa Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
7. Ewa Kulpińska-Mejor – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 
8. Elżbieta Sosnowska – Dyrektor Biura Obsługi Szkół 
9. Bożena Puka – Główna Księgowa Biura Obsługi Szkół 
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10. Marta Wojsa – Radca prawny 
-lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 
 
W posiedzeniu brali także udział sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

 
1. Irena Gajda – sołtys sołectwa Szczepanki 
2. Piotr Palczewski – sołtys sołectwa Radzie 
3. Jolanta Herbach – sołtys sołectwa Łęku Mały 
4. Eugeniusz Sudnik – sołtys sołectwa Pietrasze 
5. Tadeusz Łukaszczuk – sołtys sołectwa Gajrowskie 
6. Adam Szpak – sołtys sołectwa Gawliki Małe 
7. Iwona Meus – sołtys sołectwa Szczypały Orłowskie 
8. Ewa Kulpińska-Mejor – sołtys sołectwa Talki 
-lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu 
 
Ad. 1  
Otwarcie sesji. 
Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady otworzyła obrady III sesji Rady Gminy. 
Stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy zgodnie z listą obecności, 
w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. Radny Wiesław Dereziński dołączył kilka minut 
później co dało pełny skład Rady Gminy Wydminy. 
Następnie powitała Wójta Gminy Wydminy Radosława Króla, Zastępcę Wójta Marię 
Dolecką, wszystkich sołtysów uczestniczących w obradach oraz wszystkich zebranych 
osób. 
 
Ad. 2 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad. Zwróciła się 
z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. 
Wójt Gminy Radosław Król zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad poddając pod 
obrady podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Uchwale Nr XXXI/190/2009 Rady Gminy 
Wydminy z dnia 28 grudnia 2009r. w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa Rybacka „Wielkie Jeziora Mazurskie” i wyznaczenia przedstawiciela do 
reprezentowania Gminy Wydminy w Stowarzyszeniu.  
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wprowadzeniu w/w uchwały do podjęcia przez 
Radę. 
GŁOSOWANIE: 
ZA: 13 
PRZECIW: 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 
Jednocześnie Przewodnicząca Grażyna Plato poprosiła o zagłosowanie za zmianą 
porządku obrad sesji Rady Gminy Wydminy. 
GŁOSOWANIE:  
ZA: 15 
PRZECIW: 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 
Porządek obrad został zmieniony. 
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Ad.3 
Przyjęcie protokołu z I i II sesji Rady Gminy Wydminy. 
Po upewnieniu się, że każdy z Radnych zapoznał się z protokołem z I sesji Rady Gminy 
Wydminy z dnia 1 grudnia 2014 roku poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu: 
GŁOSOWANIE:  
ZA: 15 
PRZECIW: 0  
WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 
Jednogłośnie przyjęto protokół z I sesji. 
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy zapytała zebranych Radnych czy mają  
uwagi do protokołu z II sesji Rady Gminy, która odbyła się 11 grudnia 2014 roku. 
Radna Elżbieta Januszkiewicz poprosiła, aby dodać szczegóły jej wypowiedzi albo 
streszczenie treści wypowiedzi na obradach II sesji. Konkretne uwagi przesłała na e-mail 
(załącznik nr 4 do protokołu). Ową prośbę oparła o Statut Gminy Wydminy. 
Jednocześnie Radny Marek Naruszewicz także poprosił o streszczenie swoich 
wypowiedzi. Radny Waldemar Samborski w oparciu o wypowiedzi radców prawnych, 
którzy poprzedniego dnia (tj. 29 grudnia 2014 roku) przeprowadzali szkolenie z zakresu 
i obowiązków Radnych Gminy, stwierdził, że w protokole powinny być umieszczone 
w szczególności zagadnienia, które były poruszane a nie cała treść wypowiedzi. 
Przewodnicząca Rady zapytała Radną Elżbietę Januszkiewicz czy jest to wniosek 
formalny czy prośba o dodanie uwag. Radna Elżbieta Januszkiewicz zgodziła się, żeby jej 
prośba była rozumiana jako wniosek formalny. Następnie Grażyna Plato-Przewodnicząca 
Rady poddała pod głosowanie wniosek Radnej. 
GŁOSOWANIE: 
ZA: 3 
PRZECIW: 9 
WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 
Wniosek został odrzucony. Radna Elżbieta Januszkiewicz stwierdziła, że to 
cenzurowanie wypowiedzi. 
Oficjalny wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy 
Wydminy: 
GŁOSOWANIE: 
ZA: 11 
PRZECIW: 3 
WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 
Radny Franciszek Majcher nie brał udziału w głosowaniu. Protokół został przyjęty. 
 
Ad.4 
Interpelacje i zapytania Radnych. 
Radny Marek Naruszewicz wniósł zapytanie do Wójta Gminy: jakie koszty ponosimy 
w związku z dzierżawą pomieszczeń w Urzędzie Gminy. Drugie pytanie. Chodzi 
o decyzję środowiskową w Białej Giżyckiej. Czy moglibyśmy dowiedzieć się coś więcej 
na ten temat? Wygląda to następująco: zmiana sposobu użytkowania magazynu, 
odbudowa budynku socjalno-biurowego i rozbudowa istniejącej laguny. Chcielibyśmy 
poznać coś więcej w tej kwestii, szczególnie plany inwestycyjne. 

Dodatkowo Radny Marek Naruszewicz złożył zapytania i interpelacje na piśmie w ręce 
Przewodniczącej Rady Gminy Wydminy (załącznik Nr 6). 
Radny Adam Szpak dodał także zapytanie dot. oświetlenia w miejscowości Gawliki Małe.  
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Radna Elżbieta Januszkiewicz zapytała o cel odcinka drogi W64 i W61 na osiedlu domków 
jednorodzinnych oraz o możliwość wygospodarowania tego odcinka na rzecz mieszkańców 
(pomalowanie pasów, stworzenie toru przeszkód dla rowerów). 
 
Ad.5 
Odczytanie informacji Wójta o pracy w okresie między sesjami ( załącznik nr 7 do 
protokołu). Radny Adam Szpak zapytał Wójta Gminy o szczegóły Zarządzenia Nr 107/2014. 
Wójt Gminy Radosław Król zaproponował zapoznanie się z nim i wykazami umieszczonymi 
w załączniku do zarządzenia. Radny Marek Naruszewicz zapytał o szczegółu spotkania 
z Henrykiem Bogdanem (Agencja Nieruchomości Rolnych). Wójt Gminy pokrótce 
przedstawił przebieg spotkania i ustalenia. 

 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 – 2027. 
Przewodnicząca Rady Gminy przeczytała odpowiedź Regionalnej Izby Obrachunkowej nt. 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wydminy na lata 2015-2027, która została 
pozytywnie zaopiniowana.  
Następnie Skarbnik Gminy Krystyna Truchan przedstawiła opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej dotyczącą projektu budżetu gminy na rok 2015. Także została pozytywnie 
zaopiniowana. 
Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Gminy Wydminy Justyna Samsel 
przeczytała zebranym Radnym opinię Komisji na temat budżetu gminy na rok 2015-opinia 
pozytywna, bez uwag.  
Została podjęta dyskusja przez Radną Elżbietę Januszkiewicz, która poprosiła o szczegółu na 
temat:  

1. kwoty długu gminy Wydminy na dzień 30 grudnia 2014 roku,  
2. jakie grunty w przyszłym roku będą zakupywane,  
3. czy jest planowana zwyżka zysków z podatku rolnego,  
4. pytanie o zadania inwestycyjne, na ile stać gminę, żeby zmieścić się w wskaźniku 

60%. 
Na wszystkie pytania odpowiedziała Skarbnik Gminy Krystyna Truchan….. 
Radny Marek Naruszewicz zadał pytania dot. źródeł zwyżek oraz czy są planowane podwyżki 
dla pracowników urzędu. 
Odpowiedzi udzielili Skarbnik Gminy oraz Wójt Gminy. 
Po wyjaśnieniu wszelkich niejasności Przewodnicząca Grażyna Plato poddała pod głosowanie 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2027. 
GŁOSOWANIE: 
ZA: 12 
PRZECIW: 0  
WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 
Uchwała została prawomocnie podjęta. 
 
Ad. 7. 
Podjęcie uchwały w sprawie projektu budżetu gminy na rok 2015. 
GŁOSOWANIE: 
ZA: 12 
PRZECIW: 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 
Uchwała została prawomocnie podjęta. 
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Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014. 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o krótkie wprowadzenie czego mają dotyczyć 
zmiany, Skarbnika Gminy. Zmiany dotyczą: przesunięcia środków na nieruchomości, 
zmniejszenia środków na oświatę, zwiększenie na pomoc społeczną, zdjęcie środków na 
energię elektryczną.  
Po wyjaśnieniu poszczególnych kwestii, przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały: 
GŁOSOWANIE: 
ZA: 14 
PRZECIW: 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 
Uchwała została prawomocnie podjęta. 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/124/2008 Rady Gminy Wydminy 
z dnia 18 grudnia 2008 roku w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy de minimis oraz uchwały Nr XXXVIII/147/2012 Rady Gminy Wydminy z dnia 29 
listopada 2012 roku w sprawie zmiany uchwały Nr XX/124/2008 Rady Gminy Wydminy 
z dnia 18 grudnia 2008 roku w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy de minimis oraz uchwały Nr LVIII/256/2014 Rady Gminy Wydminy z dnia 18 
czerwca 2014 roku w sprawie zmiany uchwały Nr XX/124/2008 Rady Gminy Wydminy 
z dnia 18 grudnia 2008 roku w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy de minimis oraz uchwały Nr XXXVIII/147/2012 Rady Gminy Wydminy z dnia 29 
listopada 2012 roku w sprawie zmiany uchwały Nr XX/124/2008 Rady Gminy Wydminy 
z dnia 18 grudnia 2008 roku w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy de minimis. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o głos Radnych, którzy chcieli uzyskać więcej 
informacji na temat w/w uchwały. Radna Elżbieta Januszkiewicz wniosła zapytanie o cel 
poprzedniej uchwały, która miała być uchylona oraz czy wg niej przedsiębiorca był 
zwolniony od podatku od nieruchomości w ciągu 2 lat. 
Natomiast Radny Marek Naruszewicz zapytał o straty, które zostaną poniesione, jeśli 
dzisiejsza zostanie uchwalona. 
Na wszelkie wątpliwości i zapytania odpowiedzieli Wójt Gminy oraz Skarbnik Gminy. ( czy 
szczegółowe odpowiedzi podać?) 
Po omówieniu projektu uchwały Grażyna Plato Przewodnicząca przystąpiła do głosowania. 
GŁOSOWANIE: 
ZA: 12 
PRZECIW: 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 
Uchwała została prawomocnie uchwalona. 
 
Została ogłoszona przerwa, która trwała od godz. 11:25 do godz. 11:38. 
Nieobecność Radnego Marka Naruszewicza po przerwie. 
 
 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Zapobiegania Narkomanii na 2015 r. 
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W związku, że projekt uchwały był szeroko omawiany na Komisji Wspólnej, która odbyła się 
17 grudnia 2015 roku, żaden z Radnych nie miał pytań i Przewodnicząca Rady Gminy 
przeszła do głosowania nad uchwałą. 
GŁOSOWANIE: 
ZA: 14 
PRZECIW: 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 
W głosowaniu nie brał udziału jeden radny, który był nieobecny na sali obrad. 
Uchwała została jednogłośnie podjęta. 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Uchwale Nr XXXI/190/2009 Rady Gminy Wydminy 
z dnia 28 grudnia 2009r. w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka 
„Wielkie Jeziora Mazurskie” i wyznaczenia przedstawiciela do reprezentowania Gminy 
Wydminy w Stowarzyszeniu. 
Wójt Gminy Radosław Król został poproszony przez Przewodniczącą Rady o wprowadzenie 
w temat. Wójt Gminy Wydminy wniósł projekt uchwały, gdyż osoba, która reprezentuje 
Gminę Wydminy nie jest już mieszkańcem Gminy Wydminy a on sam został odwołany ze 
stanowiska w zarządzie Stowarzyszenia z powodu tej uchwały. Decyzja Stowarzyszenia 
została uchylona przez Sąd, wyrok został przedstawiony Radnym.  
Po omówieniu uchwały Przewodnicząca przeczytała i poddała pod głosowanie w/w uchwałę. 
GŁOSOWANIE:  
ZA: 13 
PRZECIW: 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 
 
Ad. 12 
Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania Radnych. 
Wójt Gminy Wydminy Radosław Król odpowiedział na pytania Radnego Marka 
Naruszewicza dot. kosztów dzierżawy, tj. 10,00 zł. netto za m2. oraz koszty związane ze 
wspólnotą mieszkaniową-200,00 zł. miesięcznie. Pytanie drugie: . Jeżeli chodzi o decyzję 
środowiskową w Białej Giżyckiej, to chcę Państwu powiedzieć, że tę decyzję wysłaliśmy do 
byłego właściciela PGR-u w tej miejscowości. Ze względu na propozycję rozbudowy części 
obiektów na potrzeby działalności gospodarczej, związanej z hodowlą bydła mięsnego. 
Wysłaliśmy decyzję środowiskową wydaną przez Dyrekcję Ochrony  Środowiska. Będą na 
pewno trwały jeszcze prace nad działaniami związanymi z wytycznymi. Aczkolwiek tę 
decyzję uzyskał pomyślną, z małymi może uwagami. Wszystko to idzie drogą formalnie 
prawną, z obowiązującymi przepisami prawa na dzień dzisiejszy. Cieszy mnie to bardzo, bo 
to jest tego typu pierwsza inwestycja rolna, która stara się w formie uzgodnienia realizować 
założenia z organami ochrony środowiska. Tam jest rozbudowa, ale dokładnie można się 
zapoznać z tymi dokumentami. Są one oczywiście jawne i znajdują się u Pani Jolanty 
Bazylak. Jeżeli Pan radny jest zainteresowany, to można tam zasięgnąć informacji. 
Dodatkowo można jeszcze przeczytać raport. Takie dane posiada również sołtys, gdyż 
rozmowy odbyły się wraz z konsultacjami społecznymi, które były realizowane przy tego 
typu inwestycjach. 
Odpowiedź na pytanie Radnego Adama Szpaka: Co do oświetlenia w Gawlikach Małych, to 
od razu odpowiadam, że niezwłocznie po naszej sesji, zgłosiliśmy się do Pana Pietraszka. Pan 
Pietraszak,  obsługuje jako firma instalacje elektryczne oraz realizuje konserwację. 
W związku z tym, że wysiadł wysięgnik, którego koszt wynajmu wynosi prawie 2 000 zł, to 
ustaliśmy z Panem Krzysztofem, że wymiana żarówki odbędzie się przy okazji, gdy takich 
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prac zbierze się więcej. Z uwagi na koszty, po prostu nie warto dla jednej żarówki robić tak 
drogiego przedsięwzięcia, szczególnie że wszystko musi być zliczone z wydatkami Gminy 
Wydminy. 
Odpowiedź na pytanie Radnej Elżbiety Januszkiewicz: W64 wraz chyba jeszcze z W32 są 
ślepymi odcinkami dróg na osiedlu dróg jednorodzinnych. To, że wykonaliśmy te kawałki 
dróg i ich nie dokończyliśmy, to tylko dlatego, że nie został wykonany do końca wykup 
gruntów. Ale ten odcinek asfaltowej drogi, wchodzący w głąb działek, dzieli je na konkretne 
wjazdy do nieruchomości przyległych działek. Skoro mamy przyjęty Uchwałą Rady Gminy 
całą komunikację na tym terenie, to nie możemy wyłączać w żaden sposób dojazdu do tych 
nieruchomości. Jeszcze raz wytłumaczę odpowiedź na Pani pytanie. W 64 jako odcinek drogi 
dojazdowej, może ślepej, ale dojazdowej do działek, nieruchomości  przy tej drodze. To, że 
na dzień dzisiejszy nie są zamieszkałe i zamieszkane, ale nie możemy nikomu grodzić 
możliwości dojazdu do opisanych miejsc. Bez względu, czy one są już zabudowane, czy 
jeszcze nie. Po drugie nie możemy ich wyłączać jakoś z ruchu, stwarzając niebezpieczeństwo 
na drodze dojazdowej do nieruchomości. Zdaję sobie sprawę z tego, że nie są aktualnie 
użytkowane lokalnie, jednakże nie możemy ich wyłączyć z ruchu. 
 
Ad. 13 
Wolne wnioski i informacje. 

1. Radny Adam Szpak:  
- Informacja o sprzedanej drodze w Gawlikach Małych przez Agencję 
Nieruchomości Rolnych. 
- Kto przejął budynek po studni w Gawlikach Małych i co stanie się 
z nieruchomością. Odpowiedź Wójta: Budynek ze studnią należy teraz do 
Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych i Zieleni w Wydminach, który trzeba 
przekazać na Gminę Wydminy aktem notarialnym. Studnia zostanie zasypana, ze 
względu na normy sanepidu.  

2. Radny Wiesław Dereziński: 
- Informacja o nielegalnym wysypisku śmieci w msc. Ranty. Czy zostały podpisane 
umowy na wywóz śmieci przez mieszkańców Rant? 

3. Radny Roman Paluch: 
- Prośba o udzielenie informacji przez Mazurski Związek Międzygminny-
Gospodarka Odpadami, na temat umów „śmieciowych”, kto podpisał a kto nie. 

4. Radny Waldemar Samborski: 
- Dlaczego Radni: Elżbieta Januszkiewicz, Marek Naruszewicz  Adam Szpak 
wstrzymali się od głosu w sprawie podjęcia uchwały w sprawie projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 – 2027 oraz w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie projektu budżetu gminy na rok 2015, jeśli te dwa projekty były 
szczegółowo omawiane na Komisji Wspólnej 17 grudnia 2014 roku? Odpowiedź 
Radnej Elżbiety Januszkiewicz: Nie zostały udzielone wyczerpujące odpowiedzi 
oraz wypowiedzi Radnej były przerywane. 

5. Sołtys sołectwa Orłowo Jolanta Herbich:  
- Informacja o zniszczeniu dróg przy budowie wodociągu. Odpowiedź Wójta: 
Widocznie nie mieli innej możliwości i musieli naruszyć drogę. Droga o której 
mowa jest zła do remontowania, podłoże jest gliniaste, potrzeba jest utwardzenia 
jej, ale nie wiadomo czy będą środki w tym roku. 

6. Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: 
- Przeczytanie listu skierowanego do Rady Gminy w sprawie udzielenia stypendium 
sportowego, złożonego przez uczennice. Wójt Gminy: Znamy ten problem 
i odpowiem na kolejnych obradach sesji czy znajdą się środki na te działanie. 
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- Podanie złożone przez pracowników ZSO Wydminy z prośbą o doliczanie zasługę 
lat za pracę do wynagrodzenia. 
- Postanowienie od Komendy Powiatowej Policji w Węgorzewie o odmowie 
wszczęcia śledztwa w sprawie drogi w Czarnówce. 

 
 
 
 
 
 
Ad. 14 
Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato podziękowała zebranym Radnym oraz gościom 
za udział w obradach sesji i zamknęła obrady o godz. 12:39. 
 
 
 
       Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 
 
 
         Grażyna Plato 
 
 
 
 
Protokołował: 
Referent Emilia Chojnowska 
 
 

 
 
 


